
Stanowisko Klubu Radnvch Niezaleinych w sprawie udzielenia W6jtow; Gminy 
Radziejowice wotum zaufania i absolutorium na podstawie przedstaw;onych sprawazdan 
finansoweqo, z wvkonania budietu oraz przedstawioneqo Raportu 0 stanie Gminy 
zarak2020 . 

Absolutorium jest instrumentem kontroli, poprzez kt6rq organ stanowiqcy dokonuje analizy 

dzialalnosci finansowej organu wykonawczego. W ramach absolutorium dokonujemy oceny W6jta 

jako organu a nie dokonujemy personalnego rozliczenia osoby piastujqcej tq funkcj<:. 

Zgodnie z art. 271 ustawy 0 finansach publicznych organ stanowiqcy nie p6iniej nii do 30 czerwca 

podejmuje uchwal~ w sprawie absolutorium po zapoznaniu si~ z: 

1. 	 Sprawozdaniem z wykonania budietu JST 

2. 	 Sprawozdaniem finansowym 

3. 	 Opiniq z badania sprawozdania finansowego 

4. 	 Opiniq regionalnej izby obrachunkowej 

5. 	 Informacja 0 stanie mienia JST 

6. 	 Stanowiskiem komisji rewizyjnej 

7. 	 Dodatkowym dokumentem wspomagajqcym organ stanowiqcy w ocenie dzialania jednostki 

jest sprawozdanie z audytu wewn~trznego . (Do dnia dzisiejszego sprawozdanie takie nie 

zostalo Radzie udost~pnione) 

Dokonanie analizy powyiszych dokument6w jest warunkiem koniecznym do przeprowadzenia 

w spos6b prawidlowy procedury absolutoryjnej. W trakcie analizy organ stanowiqcy moze iqdac 

przedloienia przez zarzqd JST dodatkowych wyjasnieri odnoszqcych s i~ do dokument6w. 

Klub Radnych Niezaleznych przedstawia wlasna analiz~ sprawozdari oraz udost~pnia nych w trakcie 

calego roku dokumentow: 

Uchwala RIO 

Uchwala Nr 3.e./151/2021 Skladu Orzekajqcego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Warszawie z dnia 19 kwietnia 2021 roku w sprawie opinii 0 przedloionym przez Wojta Gminy 

Radziejowice sprawozdaniu z wykonania budietu za 2020 rok opiniuje pozytywnle przedloi one przez 

W6jta Gminy Radziejowice sprawozdanie z wykonania budietu za 2020 rok . 

Dochody ogolem na planowanych 41.724.520,78 zl zrealizowane zostaly w kwocie 

42.128.159,66 zl, co stanowi 100,97 % planu, z tego: - dochody bieiqce zrealizowahe zostaly 

w kwocie 41.315.789,43 zl, co stanowi 101,00 % planu, - dochody majqtkowe zrealizowane zostaly 

w kwocie 812.370,23 zl, co stanowi 99,39 % planu. Wydatki og61em na planowanych 44.835.474,09 zl 

zrealizowane zostaly w kwocie 40.786.004,21 zl, co stanowi 90,97 % planu, z tego: - wydatki bieiqce 

zrealizowane zostaly w kwocie 37.066.024,52 zl, co stanowi 90,76 % planu, - wydatki majqtkowe 

zrealizowane zostaly w kwocie 3.719.979,69 zl, co stanowi 93,14 % planu. W wydalka ch wykonanych 

uj~te zostaly wydatki niewygasajqce w kwocie 599.402,69 zl, w tym wydatki bieiqce w kwocie 

116.833,49 zl oraz wydatki majqtkowe w kwocie 482.569,20 zl. Dochody og61em oraz wydatki 

ogolem zgodne Sq z ostatniq nowelizacjq budietu z dnia 28-12-2020 r Uchwala nr XXXII/246/2020 r. 

Gmina w 2020 r zaciqgn~la kredyt w wysokosci 2.500.000,00 zl 

Rozchody zostaly wykonane w wysokosci 1.542.664,00 zl (tj. 100 % planu), w tym Gmina 

splacita raty wczesniej zaciqgni~tych poiyczek i kredytow w Iqcznej wysokosci 1.042.664,00 zl 

oraz dokonala przelewow na rachunki lokat w wysokosci 500.000,00 zl 
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Z analizy danych przeslanych do RIO na szczegolnq uwagfl zaslugujq poniisze i nformacj ~ 

i plynijce z nich wnioski: 

Na dZien 31.12.2020 r. Gmina posiadala naleinosci wymagalne w kwocie 1.572.564,03 zl. 

Na leinosci te w porownanfu do roku ubieglego wzrasly 0 kwotfl 344.990,84 zl. Na dzien 31.12.2019 
naletnoki wymagalne wynosily 1.227.573,19 - tj wzrost 0 ponad 28 %. Ten bardzo duiy wzrost 

mowl 0 z/ych dzialanlach wlndykacyjnych . Procentowy wzrost nafei nosci wymagalnych jest Jeszcze 
wi~kszy nli w roku 2019 w stosunku do 2018 gdzi e ksztaltowat si ~ poniiej 15 %. Jak wida': mamy 

galopujijcy przyrost naleinosci w roku 2020. Moi na powledziec ie obnar wlndykacji jest bardza w 
zlym stanie. 

Gmlna na dzlen 31.12.2020 r. posiadala zobowi'lzania dtui ne w wysokoscl 15.262.632,00 zl, 
ca stanowilo 36.23 % wykonanych dochod6w ag6tem, przy czym Gmina nie byl_ obciqiona 2 

zobowlilzaniami wymagalnyml. Zobowiqzania dlui ne w stosunku do roku ubiegtego wzros/y 0 kwotfl 

1.457.336,00 zt. Wskaznlk splaty dtugu wraz z kasztami jego obslugi nie przekroczyt limitu, 0 kt6rym 

mowa wart. 243 ustawy 0 finansach publicznych. 

W uchwale RIO w uzasadnieniu podane jest, i e Gmina wykonala dochody z tytutu optaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokosci 2.238.253,41 zt natomiast wydatki 

na funkcjonowanie svstemu gospodarowania odpadami komunalnymi wynosi/y 2.794.841,76 zi. 
Natomlast zgodnie z pismem Urzf:du Gminy z dnia 07-04-2021 nr RGOS.0003.1.2021 OS. wplaty 

z tego tytulu wynoszij 2.224.944,95 zi od mieszkaric6w oraz 24.465,92 21 Z budynkow uzytecznasci 
pub licznej . tqczna kwota wplat wynosi 2.249.410,87 zl. Rainiea miedzy kwotami RIO a pismem 

wynosl 11.157,46 zl. Natomlast wydatki z tega zadania podane w pismie wynoszq 2.702.632,83 zl 
przy kwocie 2,794.841,76 zl podanej w uchwale RIO. R6in ica wynosi 92.208,93 zI. 

Kt6 ra kwota Jest prawidlowar 

Jak obllczyc ile rzeczywi scie zostalo doplacone do wywozu smieci? 

Zgadnie z uchwalq RIO budiet gminy daplacil 556.588,35 zl. Natomiast zgodnie z pismem 

przytoczonym powyiej doptata wynosi 453.221,96 zl. co stanowl prawie 20 % koszt6w tego zadania . 

Rada Gminy podejrn uj~c uchwa1o: 0 wysokasci aplat zs smieci miata swiadomosc, ie tyle trzeba 

b~dzie doplacit. W szacunkach licrono od 500 do 600 ty~. zl . 

Ocena sDrawozdania flnansowego (Bilansu i Rachunku Zvskow i Strati 

W trakcie roku radny Pawel Oymeckl wystqpil 0 udostllpnienle wykazu wszystkich dzialek, 

kto rych wlasciclelem jest gmina. W odpowiedzi otrzymat Informacjfl, ie takiego wykazu gmina nie 

posiada. Naleiy t u podkreslic, ie dzialki te powinny znaleft Sill w sprawozdaniu finansowym, a Scisle 
w Bilansie po stronie aktyw6w. Jest to majqtek trwa/y gminy. JednoczeSnie w bilansie za 2019 r 
za rowno na koniec roku jak I jego pocz'ltek widnieje pozycja A.II.1.1. Grunty z wartosci'l na koniec 
2019 r. 6.192.149,85 21. Podobnle jest w bilansie za 2020 rok., gdzie na Koniec roku 2020 mamy 

pewien wuost wartosci grunt6w. Pytanie jakle si<: t u nasuwa: jesll nie ma wykazu dziatek, to na jaklej 
podstawie wstawiono w bilansie kwot <: ponad 6 min zt. A jesll taki wykaz istnleje, to dlaClego W6jt 
Gminy 05wiadczyl nieprawdf: w plsmie z dnia 06-05-2021 nr RLO.7021.1.39.2021.WM podpisane 
z upowainlenia W6Jta Artur Jankowski Zasto:pca Wojta. 

Odpowiedi WOjta na zadane pytanie jest krotka dlatega jq cytujfl • W nawi'lzaniu do Pana pisma 
dotyczqcego wykazu nieruchomosci (dzialek) kt6rych gmina jest wlascic ielem oral samoistnym 
uiytkownikiem, Urz'ld Gminy Radziejowice uprzejmie info rmuje, ie nie posiada takiego wykazu. 
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Zestawienie dr6g gminnyeh, b~dqeych wlasnosei q lub we wladaniu gminy Radzlejowice, zostanie 

przygotowane do kor'lCa biezqcego roku." 

Jesli nie ma takiego wykazu to oznacza, ze wartose nieruehomosei gminnyeh uJ~ta w bilans le nie jest 

rzetelna. A jesli tak - to oznacza, ze bilans zostal sporzqdzony nierzetelnie. Nalety podkresl ic, iz do tej 

pozycji powinna bye prowadzona ewideneja pomoenieza. Jest to wymog Usta wy 0 Rach ~n kowosci. 

Gdzie lezy prawda? A jesli ksi~gi raehunkowe posiadajq takq ewidencj~ pomoeniczq to oznacza, 

ze radny zostal po prostu oszukany. Tak ezy inaezej stawia to Organ wykonawezy (Wojta) 

w niekorzystnym swietle. 

Jeszcze jedna uwaga. W informaeji 0 stanie mienia Gminy Radziejowice za 2020 rok mamy 

podane, ze wartose gruntow na koniec 2019 r wynosi 6.146.649,85 zl. Tymczasem pozyeja ta 

w bilansie za 2019 r. wynosi 6.192.149,85 zl. Mamy roznie~ 45.500 zl. Jak jq wytlumaczyC? Ktora 

wartosc jest prawdziwa: wartosc z bilansu ezy wartosc z raportu 0 stanie mienia Gminy Ra dziejowice. 

Na jakiej podstawie dokonano wyceny tej pozyeji, skoro jak wynika z pisma przytoczonego wyzej nie 

mamy wykazu dzialek i gruntow. Wartosc wg raportu 0 stanie gminy na konlec 2020 r. wynosi 

6.317.974,85 zl. 

Analiza wvkonania budietu 

Do dnia 20.06.2021 w zakladce BIP - sprawozdania z wykonania budietu, nie zostalo zamieszezone 

sprawozdanie za 2020 r. 

Informacje zawarte w sprawozdaniu z wykonania budzetu, ktore wzbudzity Nasze wijtp liwo~ ci: 

1. 	 Dotaeja dla LKS BI~kitni Korytow. Umowa pomi~dzy UG Radziejowice a LKS BI~kitni Korytow 

zostala zawarta w dniu 28-12-2020 roku na okres od 28 do 31 grudnia 2020r. W tej umowie 

przyznaje si~ klubowi kwot~ 12.500. zl W mareu 2021 r. Klub Niezalei ni zwroeil 5 i~ do UG 

Radziejowiee z prosbq 0 udost~pnienie kopii umowy oraz dokumentow fi nansowych 

zalqczonyeh do rozliezenia dotacji za 2019 i 2020 r. Kopi~ umowy oraz rozliczenie dotaeji, 

ale bez dokumentow finansowyeh Klub otrzymal. Naleiy tu zaznaezye, ie zgodnie z zawartq 

umowq LKS BI~kitni nie musial przedstawiae kopii dokumentow irodlowych. WystarezYlo 

samo sprawozdanie, w ktorym wskazuje si~ kwoty wydane i na jaki eel. Czlonkowie klubu 

przeanalizowali to sprawozdanie. Na uwag~ zasluguje pozycja wynagro dze nie dla 4 trenerow 

na kwot~ 1.650 zl za eztery dni. Zgodnie ze sprawozdaniem merytorycznym LKS BI~kitni 

Korytow za 2020 r. ostatnie treningi odbyty si~ w paidzierniku 2020 r. Jei eli w listopadzie 

i grudniu nie odbywaty si~ treningi, to na jakiej podstawie pozyeja ta umieszczona jest 

w wydatkaeh dla trenerow? 

Wqtpliwosci wzbudzil rowniei fakt trzykrotnej zmiany wartosei ww. pozycj i i jej w zrostu z 50 

do ponad 200 zl za jednostk~ rozliezeniowq. Jednoezesnie w roku bieiijeym 2021 pozycja 

ta wroeila do kwoty pierwotnej tj. 50 zl. - jest to ewidentny przyklad dopasowywania kwot 

do przyznanego na trzy dni budzetu tak by nie zwraeae niewykorzystanyeh srodkow. 

Na szezegolne podkreslenie zasluguje fakt, ze tak p6iny termin podpisania umowy i tym 

samym skorzystania z dotaeji wynikal z winy wladz klubu, kt6re nie byty w stanie r<llliezyc si~ 

z dotaeji z roku 2019. 

Niestety ani Wojt Gminy ani analizujqea sprawozdanie Komisja Rew izyjna nie byli 

zainteresowani wyjasnieniem tematu rozliezenia dotaeji - srodkow fi nansowyeh z budzetu 

Gminy. 

2. 	 Oddzielny temat, ktory trzeba tu omowie to prawidlowosc udzielenia dotaeji przez UG 

Radziejowiee klubowi BI~kitni. Oferta zlozona przez LKS BI~kitni zostala przyj~ta przez UG 

w lutym 2020 roku. Protokol z post~powania konkursowego na rea lizacj ~ zadania 
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public~nego informuje, ii konkurs ~ostaf ogloszony 31·01-2020 roku l terminem zloienia 

ofert 24-02 -2020 r. Prace Komisji roz poez~ty si~ 26-02-2020 r dokonujqc oceny 

merytoryclnej, oraz drugie posiedzenie Komisji odbylo sill 28-08-2020 r., na kt6rym 

dokonano sprawdzenia formalnego zloionych dokument6w, oral oeeny merytorycznej 
wniosku. Czterech czlonkaw Komisji si~ podpisalo. Nle majqe zadnych wqtpliwoki calos.: 

dokumentacji skierowano do decyzji Wajta. Panl Wajt nie majqc zadnych wqtpliwosci 
sklerowala do realllacji. Czy takie zaehowanie Komisj i oraz Waj ta jest prawidlowe? Wszyscy 

Radni wiedzq, ie LKS BI~kitn i przez dlugi czas W ogale nle rozllczyl sill z przymanej dotacji za 
2019 r. Na konlec sierpnla jeslcze takiego rozliczenia nie bylo. Olaczego mimo to w lutym 

komisja nle odrzueila automatycznie oferty BI~kitnych? Jednym z warunk6w przyznania 

dota,jl jest rozliczenie sill z dotacj i za poprzedni rok. Rozlicl enie takie powinno by': 

don:czone do UG do 31·01-2020 roku . W dnlu 14-02-2020 UG Wlywa Klub do z/otenia 
rozl iclenia w terminie 7 dn i od daty otrzymania wezwania. Oopiero w dniu 03·06·2020 Klub 

zloiy! sprawozdanie, kt6re jak sill okazalo mialo lieme bl~dy. W dniu 24-11-2020 UG kieruje 
kolejne pismo 0 kolejne poprawkl i wyjasnienia. W dniu ll-U-2020 UG wysyla kole)ne 

pismo, w kt6rym LKS musi zwr6cic 5. 598,76 zl wraz z ustawowymi odsetkami na konto UG. 

Kwota bez odsetek wptynt:la w dniu 23-12-2020 r. Zgodnie z posiadanymi kopiami 
dokument6w nadal nie rozliclona jest kwota odsetek ustawowyeh. W zwiqzku z tym naleiy 

uznae ie do dnia 21.06.2021 r dotacja nie jest calkowicie rozliczon a. 

3. 

Klub Niezaleinl bardzo ceni sobie dziafalnos.: LKS Blo:kitni. Bardzo dobrze, ze dzieci I mlodziei 

naszej gminy mogi} uczt:szezac na zaj~cia spertowe. Tak jak wspom nielismy na wst~pie 

procedura absolutoryj na dotyczy oceny Wajta jako organu i reallzowanej przez niego poli tyki 

finansowej Grn iny przyklad Klubu pokazuje, ie W6jt w tym zakresie nie spelnia powlerzonych 

mu zada" Jakim niewqtpliwie jest dbanie 0 finanse gminy, 0 ich przej rzystose, celowost 
I wydatkowanle zgodnie z prawem. Majqc powyisze na uwadze jako Radni nie mozemy 

obojlltnie patrze': na nleprawidlowosci Jakie pojawity sl~ przy przyznaniu samej dotacj l, jak 
i akeeptacji przez Urzqd Gminy wadliwego rozliczenia. Tym bardzlej , ie nle jest to plerwsza 

dotacja otrzymana od gmlny ani tei: pierwsze rOlliczenie otrzymanego dofinansowania. 

Rozllaenle f1nansowe GOK - Catv rok 2020 byl rokiem pandemii. W takich warunkach dZialal 

r6wnie! GOK. Naleiy przeanalizowac u ea lizowane koszty. Analiza jest bardzo trudna bez 
dokument6w iradlowych, Nlestety ani Komisja Rewizyjna ani Komisja Budietu nie zajt:la sl~ tym 
tematem. Trudno jest oceni': ezy wszystkle pOlycje Sq rzeteln ie wykazane. Mimo braku dokument6w 

irodlowych (np. faktur) na uwagfl zasluguje pozycja energia elektryczna. Koszt w 2020 r 5.803,99 zl. 

Ola por6wnanla w 2018 roku wydano na ten cel 5.829,98. Pamilltajmy rok 2018 to rok normalnego 
dzialania GOK. W roku 2020 mamy zamkniecie dzialalnosci na wiele miesiflCV. Mimo to koszty energii 

Sq bardzo podobne. Pytanie dlaezego? Przeciez zamknillty GOKto brak zuiycia energii elektrycznej . 

Podobnie jest Z paliwem gazowym. 28.216,20 If w roku 2020 do 25.083,04 w roku 2018. 
Ostatnia zlma byla znacznie mroiniejsza od tej w 2018. Mimo to, wydatki nie powinny bye tak 
wysokle. Brak to r~k i gospodarza. Zamknlo:ty GOK magi bye ogrzewany w rnniejszym stopniu nii 
w roku normalnego dzialanla . 

Podobnie jest w kolejnq pozycjq - materiaty biurowe. Tutaj mamy 1.018,30 zl w 2018 r. a w 2020 
roku wzrost do 8.049.50 21. Wzrost prawie osmiokrotny. 

Nieezystosci - 3.676,22 w 2018 r. 2.966,28z1 w 2020 r. Mamy tu spadek 0 prawle 20 % mimo wzrostu 
cen oplat z tego tytulu - to Jedyna pozycja z ktarej moina wnioskowac, f e obiekt w roku 2020 dzialal 
przy znaczqco mniejsze] lIokl os6b. 
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Wynagrodzenie w obu porownywalnyeh lataeh ksztaltuje si~ na poziomie 235 - 236 tysiE:ey zl. Przy 

ezym nalezy podkreslic, ze obiekt przez blisko pol roku funkejonowal bez dyrekto ra plaeowki, ktory 

przebywal na dlugotrwalym zwolnieniu - obeiqzenia finansowe wynikajqee z wyplaty wynagrodzenia 

pokrywal ZUS - w sprawozdaniu nie widac oszez~dnosei z tego wynikajqeyeh. 

Podezas spotkania Radnyeh z przedstawieielami Gminy dnia 14.06.2021 r. w ra maeh wyjasnien 

pojawila si~ informaeja 0 oszez~dnoseiaeh w kwoeie ponad 12000 zl jednak kwota ta nie jest 

zwiqzana z ww. wynagrodzeniami a rozliezeniem dodatkowyeh funduszy przyznanyeh w 2020 r. 

na dzialalnosc jednej z grup dzialajqeej przy GOK Powozownia. 

Biblioteka 

Tu naszq uwag~ zwroeil fakt wzrostu wynagrodzen z 113.769 zl w 2018 roku do 145.812 w 2020 r. 

Na ksiqzki do biblioteki wydano 15.723,27 zl w 2020 ( w tym co warto podkreslic 2.750,00 zl 

biblioteka dostala dofinansowanie z Biblioteki Narodowej) W roku 2018 bylo to 18.375,93 . 

Calkowita kwota dotaeji w 2020 r wyniosla 200.000,00 zl do 160.950,00 zl w 2018 r. W ponad 80 % 

wzrost dotaeji poszedl na wynagrodzenia. Mimo znaezqeego wzrostu dotaeji, na zakup ksiqzek do 

biblioteki przeznaezono zdeeydowanie mniejszq kwot~. 

Analiza raportu 0 stanie gminy. 

1. 	 W raporeie 0 stanie gminy 2020 jest podana liezba mieszkaneow w poszczegolnyeh 

soleetwaeh. Na uwag~ zasluguje fakt ze w lataeh 2019, 2020 jest jednakowa liezba 

mieszkaneow zameldowanyeh. Dane te obejmujq meldunki stale i okresowe. Dane z ROSG 

2019 mowiq 0 5577 mieszkaneaeh w 2019 roku, natomiast dane z ROS G 2020 w tym samym 

roku mowiq 0 5682 osobaeh zameldowanyeh ezasowo i na stale. Oznacza to, ze mamy 0 105 

osob wi~eej zameldowanyeh nisz zamieszkalyeh na koniee 2019 r. Podczas r6znyeh prae 

w ramaeh komisji mozna bylo odniesc przekonanie, iz raezej mamy wi t:cej mieszkane6w niz 

os6b zameldowanyeh. Zezego wynika taka dysproporeja? 

2. 	 Na stronie 4 raportu punkt 5 ezytamy " Z raportu PUP w Zyrardowie wyn ika, ze w gminie 

Radziejowiee zanotowano relatywnie najmniejszy wzrost bezrobocia" Klub Niezalezni 

zastanawia si~ 0 jakich wartosciach jest mowa w tym raporcie. Jak wyglijdajq liczby pobrane 

ze strony internetowej zyrardow.praca.gov.pl. ( raporty stanowiq zalqcznlk do niniejszego 

stanowiska) Liczba bezrobotnych 205 os6b jest stosunkowo duza biorq c pod uwag~ liczb~ 

mieszkancow na tie innych gmin w naszym powiecie. Jest to niepokojqce zjawisko. 

W stosunku do grudnia 2019 zanotowano wzrost 0 30 osob. Dla przykladu w gminie Puszcza 

Marianska wzrost ten wyni6s1 26 osob, a gminie Wiskitki liczba bezrobotnych wzrosla 

o 35 osob. Przypominam, ie zarowno gmina Puszcza Marianska jak i gmina Wiskitki Sq 

gminami liczqcymi znacznie wi~cej mieszkancow nil gmina Radziejowice. W tej kategorii 

jestesmy na drugim miejscu 

3. 	 W uj~ciu procentowym rowniei zmiana liczby bezrobotnych ksztaltuje si~ mniej korzystnie 

dla naszej Gminy. Gmina Wiskitki w 2020 spadek 0 1,12 % w slosunku do liczby 

bezrobotnych na koniec 2019 roku, gmina Puszcza Marianska wzrost 0 8,23 % , gmina 

Radziejowice wzrost 0 17,14 %,. Dla porownania w calym powiecle zyrardowskim 

zanotowano wzrost 0 16,05 % W tej kategorii Jestesmy na trzecim miejscu I wypadamy gorzej 

nil caly powiat. 

4. 	 Analizujqc dalej raporty PUP Zyrardow dowiadujemy si~, il liczba bezrobot nych bel prawa do 

zasilku w naszej gminie wzrosla ze 139 w 2019 do 164 na koniec 2020 r. to jest Q 25 osob. 

Dla porownania w g. Puszcza Marianska wzrost ten wynosi ze 261 w 2019 do 281 na koniec 
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2020 r to je t 0 20 os6b. W g. Wiskitki wzrost ten wynosi z 361 do 386 a w iEle t e;! 0 25 os6b 

jak w nasze! gminie. Tyle tvko, te g. Wiskitkl liczy znacznle wlEleej mieszkat\cow. W tej 
kategori i jestesmy znowu na t rzecim miejscu, podobnie jak w poprzednich kategoriach. Dla 

porownanla w catym powlecie zyrardowskim zanotowano WIrost 0 11,43 % 
5. 	 A wiElc 0 Jakim .relatywnle najmniej szym wzrostem bezrobocia jest mowa w raporcie 0 stanie 

gminy? We wszystkich trzech ujElciach bezrobocia zajmujemy drugie lub trzecie miejsce na 

piElC gmin. A w trzech ujElciach wypadamy gorzej nii catv powiat zyrardowski . 

Pytanla na kt6re brak odpowledzl lub odpowledzl nleprecyzyjne 

1. 	 Zapytanie dotycz~ce umorzen podatk6w dla przedsiElblorcow - brak informacji 0 wysokosci 

zadluzenia z t ytulu podatku od nieruchomosci na dzlet\ skladanla wnlosku - uzasadnien ie 
tylko lewota zalegta mogla zostac umorlOna, z przedstawionych informacji nie wynikalo 

czy warunek ten zosta! spetniony. 

2. 	 Brak informacj i dotyczqcej pozysk iwania przez GminEl srodkow wlasnych wynlkajqcych 
I obowiqzku naliezenia renty planistycznej - termin udzielenia odpowiedzi zostal przesuniElty 

o dodatkowe 60 dni. Jednoczesnie w iadnym Ie sprawozdan nle pojawia sill Inform acja 
o pozyskanlu jakichkolwiek ~ rodkow I tego tytulu. Dom niemanie - Gmina nle realizuje 

obowi'lzku rezysnujqc z dochodow w!asnych co jest przykladem nlegospodarnosci i stanowi 
naruszenie dyscypliny flnansow publicznych. 

3. 	 Brak informacji dotyezijcej pozyskiwania przez Gmino: srodk6w wtasnych wynlkajqcych 

Z oplaty adiacenckiej - termin udllelenia odpowledzi zostal przesunlElty 0 dodatkowe 60 dni. 
- W roku 2020 na komisji rewlIyjnej lOstala udzielona odpowiedt ustna, i e Gmina nie 

pozyskuje srodkow z tytu/u oplaty adiacenckiej z powodu braku uchwaty Rady Gm iny - do 

dnia dZis iejszego projekt t akiej uchwaty nie lostal Radzie przedstawiony w lwl'lzku z czym 
Gmina nie ma moiliwoki pozyskiwania dodatkowych ~rodkow na reali zacj\: Inwestycj i np. 

drogowych ezy w Infrastruktu r~ techniczn'l (wodociqgi, kanalizacjal po wydarzeniach 
z ostatniego weekendu jasno widac, ze naSl a Infrastruktura wymaga kompleksowej 

modernlzacji i rozbudowy punktow poboru wody, nieomalze w kaldej wsi zauwaialny jest 

staty rozwoj, powstajq nowe gospodar.;twa domowe i przybywac bEldzle nowych odbiorcow 
wody. 

Udzjelona przez kierownika referatu odpowiedi, bel odpowiedzi Swiadczy 0 tym, ie brak jej 

podstawowej WiedlY 0 zakresie reallzowanych w referacle zada~. 
4. 	 Brak informacjl na pylanie dotyclqCe realizacji infrast ruktury techn icznej w roku 2020. 

Pytanle dotyczylo kosztow Inwestycji, parametrow Inwestycj i - np. dlugokl ) oraz tzw. 

wartosc i ekonomicznej budowanych sieci wodoci'lKowych, czyli dla ilu odbiorc6w inwestycje 
byty realizowane. Pytanie 10mtO skierowane w lwiqzku z wydanym pozwoleniem 

na budow'i: wodociqgu inwestycji gminnej w drodze prywatnej (dz. 343/25 obrllb 0023 
ul. laciszna) 

5. 	 Obowiqzkiem Gminy wynlkajqcym z ustawy 0 finansach publicznych jest realizowanie 
obowiqzku audylu wewnetrl negO. Zgodnie z art. 283 pkt. 3 " Do korica roku klerownik 
kom6rki audytu wewnctrznego w porozumieniu z kierownikiem jednostki przygotowuje na 

podstawie analizy ryzyko plan audytu no nastcpny rok. " • 19odnie I udzielonq pnez Wojta 
Gminy Radziejowice informacjq na zadane w tym zakres ie w z pocZ'lt kiem kwietnia 2021 r. 
pylanie otrzymalismy informacj"" i e roczny plan audylu nie Jest gotowy r zostanie 
przygotowany po wyborze w ramach zam6wienia publicznego nowego wykonawcy. 
Dzialanie ta kiej jest kolejnym przyk!adem dziatania niezgodnego z ustawij 0 finansach 
publ icznych I moze stanowic naruslenie dyscypliny finan, ow publicznych. 
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Komisja rewizvjna 

Ograniczenie dzia!an kontrolno-sprawozdawczych zauwazalne jest nie tylko w kwestii audytu 

wewn~trznego ale rowniei w wewn~trznych strukturach organu stanowiqcego. Ewidenlnym tego 

przykladem byta wymiana sktadu komisji rewizyjnej. 

W roku 2020 w ramach przygotowan do "absolutorium" cz!onkowie komisji rew izyjnej wystqpili 

do Wojta Gminy 0 udost~pnienie dodatkowych dokumentow i zestawien finansowych. wzbudzito 

to tak wielkie kontrowersje. ze wi~kszosc cz!onkow komisji wraz z wice przewodniczqcym zosta!a 

przez Rad~ odwotana. W roku biezqcym praca komisji wyglqda zupe!nie inaczej - Radni w ramach 

prac zadowolili si~ udost~pnionymi raportami i ustnymi wyjasnieniami. Komisja nie poprosita 0 zadne 

dodatkowe dokumenty, ktore mogty by wyjasnic zg!aszane podczas jej posiedlen wqtpliwosci - jak 

chocby przywotywana jui sprawa dotacji dla LKS " B!~kitni", rozliczen finansowych w sprawozdaniu 

"Powozowni", ClY zagadnienia przywo!ane powyzej w formie pytan i wqtpliwosci na kt6re Wojt nie 

udzieli! wyczerpujqcych informacji. 

Majqc powyzsze na uwadze jestesmy przeciwni udzieleniu wotum zaufania oraz absolutorium 

W6jtowi Gminy Radziejowice . 
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